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 تکریم رسانه ها و خبرنگاران 
از شعار تا عمل!

قزوین - علی علیمحمدی: یکی از شــعارهای 
دولت یازدهم، آزادی بیان مطبوعات و رسانه هاست 
که  همیشه بر آن تأکید کرده اند، اما وقتی درعمل 
با این موضوع مواجه می شویم، واقعیت به گونه ای 

دیگر جلوه می کند.
همواره گفته می شــود خبرنگاران بــه عنوان پل 
ارتباطی مردم و مســؤولان هستند، اما در قزوین 
گویی برخی خبرنــگاران نامحرم می باشــند که 
بــه بعضی از جلســات دعوت نمی شــوند و تنها 
خبرنگاری از صدا و سیما - آنهم برای لحظاتی که 
در قالب تلویزیون مشــاهده شوند - و خبرگزاری 
ایرنا کــه ازمجموعه دولت می باشــد، محرم اند و 

می توانند  در جلسات حضور پیدا کنند.
البته در بســیاری مواقع- که قرار اســت خدمات 
دولــت را منعکس کنند- خبرنگاران به جلســات 
دعوت می شــوند، اما در جلساتی که قاعدتا تعلق 
به خود رســانه ها دارد مثل شورای اطلاع رسانی 
اســتان، حضور ندارند تا منعکس کننده مطالبات 

مردم باشند.
به عنوان مثال اگر یک خبرنگار مستقل درجلسه 
حضور می داشت برای اینکه این جلسه دارای یک 
دســتاوردی باشد، این پرســش را مطرح می کرد 
که کارکنان شــرکت بزرگ کنتورســازی که پنج 
ماه اســت حقوقی نگرفته اند چگونــه باید گذران 
زندگی کنند، و... شــاید پاسخ قانع کننده ای برای 

افکارعمومی داده می شد.
در همین حال هفتم دی جلســه شــورای اطلاع 
رسانی قزوین در اســتانداری تشکیل شد و آقای 
سید ســعید شاهرخی معاون سیاســی امنیتی و 
رئیس شورای اطلاع رسانی استان در جلسه گفته 
بود ارباب جراید و رســانه هــا می توانند همانند 
ناظران مســتقل و بی طرف به عنوان پل ارتباطی 
مردم با نظام اســلامی در روشــنگری و ارایه خط 
مشی ها، انتقال واقعیت جامعه به دولت نقش ایفا 

کنند. 
با توجه به اینکه روشنگری و بیداری افکار عمومی 
از رسالت های اصحاب رســانه و خبرنگاران است، 
احتمالا مســؤولان تصور کرده اند شاید روشنگری 
در خصوص این جلسات برایشان گران تمام شود 
و به همین دلیل این جلسات بدون حضور رسانه ها 

برگزار می شود.
شــاهرخی از مدیر کل روابط عمومی استانداری 
خواسته بود تا نشســتی با رؤسای روابط عمومی 
ادارات اســتان در زمانی مناسب برگزار و تورهای 
بازدید از واحدهای تولیدی تازه فعال شــده برای 
خبرنگاران، فعــالان فرهنگــی و اجتماعی، ائمه 
جمعه و جماعات و سایر اقشار جامعه برگزار کنند 
تا فعالیت های دولت از نزدیک به این اقشار معرفی 

شود.
ایــن ســخنان زیبــا درحالی بیان شــد که هیچ 
خبرنگاری به جز از خبرگزاری ایرنا حضور نداشت!

 ایجاد موزه آثار امام خمینی)ره( 
در تبریز

ایسنا- تبریز: شــهردار تبریز از ایجاد مــوزه آثار امام 
خمینی)ره( در تبریز خبر داد و افزود: این موزه ارزشمند، 
مهم تریــن شــاخص انقلابی و اســلامی در برنامه های 

گردشگری تبریز 2018 خواهد بود.
صادق نجفــی افزود: این موزه، محتوای ارزنده ای از آثار، 
اندیشه ها و مکتوبات امام راحل را در بر خواهد گرفت و از 
حیث جذابیت های محتوایی و پژوهشی، موزه ای نفیس 

و ماندگار خواهد بود.

مدیر گازرسانی شرکت ملی گاز ایران:
 احتمال قطع گاز 

از سوی ترکمنستان وجود دارد
ساری - خبرنگار قدس: مدیر گازرسانی شرکت ملی 
گاز ایران از احتمال قطع واردات گاز از ترکمنستان خبر 

داد و گفت: نگران قطع گاز ترکمنستان نیستیم.
مؤمنی در جمع خبرنگاران در ســاری با اشاره به اینکه 
ترکمنستان تنها 2 تا 3 درصد گاز مصرفی کشور را تأمین 
می کند، افزود: تیــم مذاکره کننده ایران هم اکنون در 

ترکمنستان حضور دارد.
وی با اشــاره به اینکه این احتمال وجود دارد که قرارداد 
مذکور تمدید نشــود، اضافه کرد: با تمدید نشــدن این  

قرارداد، ترکمنستان ضرر خواهد کرد.
وی با اشاره به اینکه مازندرانی ها نگران قطع گاز نباشند، 
گفت: هم اکنون فشار گاز در استان های شمالی بالاتر از 
سایر اســتان های کشور است و اگر با کمبود گاز مواجه 
شــویم یک ســری محدودیت ها در بخش نیروگاهی و 
صنایع فولاد اعِمال می شود.مدیرعامل شرکت مهندسی 
و توسعه شرکت ملی گاز ایران نیز از حل و فصل مشکلات 
زیست محیطی  پروژه خط انتقال گاز دامغان- کیاسر - 
ساری خبر داد.تربتی در پاسخ به پرسش قدس مبنی بر 
چگونگی رفع مشــکلات اعتباری و زیست محیطی این 
پروژه، خاطرنشان کرد: مسیر عبور خط لوله پروژه بسیار 
دشــوار بوده و بیش از 50 بار رودخانه تجن را قطع می 
کند.وی زمان بهره برداری از این پروژه را مرداد ماه سال 

آینده اعلام کرد.

ثبت دوازدهمین وقف جدید سال 
جاری در گلپایگان

گلپایگان - خبرنگار قدس: رئیس اداره اوقاف و امور 
خیریه گلپایگان گفت: یک زوج نیک اندیش دوازدهمین 
وقف جدید ســال جاری را در راســتای امور خیریه در 

شهرستان گلپایگان به ثبت رساندند. 
حجت الاســلام مهدی طاهری اظهار داشت: اسماعیل 
یاوری و فاطمه جمالی هزار متر مربع زمین مزروعی خود 
را که در شــهر گلشهر از توابع شهرستان گلپایگان واقع 
شده است را برای امور خیریه وقف کردند که این موقوفه 

250 میلیون ریال ارزش دارد.
وی ادامه داد: با ثبت این وقف جدید از اول ســال جاری 
تاکنون دوازده وقف با نیات مختلف مذهبی و قرآنی در 

این شهرستان به ثبت رسیده است.

 مدیر گازرسانی 
شرکت ملی گاز ایران:

 احتمال قطع گاز 
از سوی ترکمنستان 

وجود دارد

اصفهان: مدتی اســت صحبت هایی مربوط به واردات نوعی 
برنج مصنوعی تحت عنوان »برنج پلاستیکی« به کشور مطرح 

می شود که گفته می شود چینی است...

.......همین صفحه

تبریز - موسی کاظم زاده: سامانه »بی.آر.تی« در 
شهر تبریز همزمان با اجرای آن در پایتخت در سال 
86 به نوعی اجرایی شد، اما با این حال، طی حدود 
9 ســال از اجرای این طرح در شهر نخستین ها؛ 
مسیر بی. آر. تی شهر تبریز، همواره به عنوان یک 

چالش شهری مطرح بوده است.
در همیــن حال در ســال 1280 در شــهر تبریز 
نخستین قطارشهری راه اندازی می شود و از سال 
1280 تا 1320 به مدت 40 سال در تبریز، مردم 
را در فاصله ایستگاه راه آهن این شهر تا قونقا باشی 
جابه جا می کرده؛ حال در این خصوص پرسشــی 
که مطرح می شــود، اینکه چرا با گذشت بیش از 
115سال از ساخت مســیر حمل و نقل عمومی 
شهری در کلانشهر تبریز، مشکل مسیر »بی.آر.تی« 
این شهر در این روزها به عنوان یک چالش بزرگ 

شهری مطرح بوده و هست.

 تبریزی ها، چشم انتظار بهسازی 
مسیر »بی.آر.تی«

با این وجود، در ســال های گذشــته بــا اجرای 
فناوری های نو، مدل ها و شــیوه های گوناگون در 
صدد تکمیل و بهینه سازی مسیر بی.آر. تی شدند 
که از جمله این ها می توان به طرح به کارگیری بتن 

غلتکی اشاره کرد.
افزون بر این، هر چند شــهردار کلانشهر تبریز در 
زمان اجرای این فناوری گفته بود که با اجرای این 
طرح مشکل عمده مسیر اتوبوس های تندروی تبریز 
به کلی برای همیشه حل خواهد شد، ولی هنوز این 

چالش بزرگ برای شهر نخستین ها پا بر جاست. 
صادق نجفی، شــهردار تبریــز در همین ارتباط 
با تأکید بر اینکه اســتفاده از ســبک روسازی به 
شــیوه بتن غلتکی که از جدیدترین فناوری های 
روســازی جهان است، گفته بود که با به کارگیری 

این روش، معضل جمع شــدن آسفالت که معمولاً 
 در اثر ترمزهای ناگهانی در ورودی ایســتگاه های 

»بی.آر.تی« به وجود می آید، رفع خواهد شد.
معاون فنی و عمرانی شهرداری کلانشهر تبریز نیز 
افزایش قیمت قیر، هزینه بســیار بالای آسفالت و 
 جمع شدن آســفالت را از جمله مشکلات مسیر 
»بی.آر.تی« تبریز عنــوان می کند و می گوید: کم 
بــودن عرض و تردد متعــدد چرخ های اتوبوس از 
نقــاط ثابت به بارگذاری نقطه ای و خطی مســیر 
»بی.آر.تی« تبریز سبب شد تا برای رفع مشکلات 

موجود از فناوری جدیدی استفاده کنیم.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر 
تبریز هم با انتقاد از مســیر اتوبوس های تندرو و 
ایستگاه های آن، می گوید: وضعیت آسفالت بی.آرتی 
در تبریز برخلاف هزینه بالا افتضاح اســت و این 
نوعی بی احترامی به توان مدیریتی شهر تبریز است.

نکته مهم تــر در این زمینه اینکه حکایت تکمیل 
زیرساخت های مسیر بی. آر.تی شهر تبریز، هنوز هم 

با به کارگیری فناوری  بتن غلتکی ادامه دارد چون 
پس از اجرای این فناوری باز هم مسیر »بی.آر.تی« 

تبریز با مشکلات جدی روبه روست.
یک راننده تاکسی در این باره در گفت و گو با قدس 
می گوید: وضعیت نامناســب مســیر اتوبوس های 
تندروی تبریز مثل اینکه برای شــهروندان شــهر 
تبریز قصه درازی دارد که به نظر می رســد با این 

وضعیت براحتی حل نخواهد شد.     
آقایــی می گوید: هراز چند گاهــی به دفعات زیاد 
روی آسفالت برخی مســیرها را با دستگاه خاص 
بر می دارند که این امر موجب استهلاک ماشین ها، 
رینگ و تایر می شود.محمدی، دیگر شهروند شهر 
تبریز نیز در گفت و گو بــا خبرنگار ما با انتقاد از 
وضعیت معابر عمومی شــهر بویژه وضعیت خراب 
حمل و نقل عمومی می گوید: وقتی متولیان امر و 
بخصوص شهرداری این شهر در روزهای نامناسب 
آب و هوای فصل سال و بویژه روزهای بارانی اقدام 
به آسفالت ریزی کند، وضع بهتر از این ها نمی شود.

 لزوم نگاه حسابگرانه 
به حمل و نقل عمومی شهری 

در مجموع می توان دریافت که با وجود گذشت 
نزدیک یک دهه از راه اندازی سامانه اتوبوس های 
تندرو و به عبارت دیگر بی.آر.تی در تبریز، شهر 
نخستین ها؛ اجرای این سامانه در محور شرق به 
غرب این شــهر دارای چالش های متعددی بوده 
و از این رو برای اصلاح زیرساخت های این طرح 
توجه به مواردی چون انتخاب مسیر دیگر که با 
مسیر متروی تبریز که در حال اجراست تداخل 
نداشــته و همچنیــن نبود ســامانه های موازی 
در این مســیر و عدم امــکان انتخاب بین آن ها 
سبب می شــود که در برخی ساعت ها مسافر در 
ایســتگاه ها جمع شــود و آن خدمات لازم ارایه 
نشــود، به طوری که اکثر مســافرین به صورت 

ایستاده از اتوبوس استفاده می کنند.   
افزون بر این موارد، اجبار بر استفاده از این خط 
در مســیر غرب به شرق نیز از جمله دیگر موارد 
قابل بحث در مســیر بی.آر.تی شهر تبریز است. 
نرده کشی غیر اصولی در بیشتر طول مسیر، نوع 
طرح ایستگاه ها، ایجاد ترافیک سنگین در برخی 
مســیرها، پس زدن ترافیک حاصل از این خط 
به معابــر اطراف، تغییر کاربری ها، نیمه تعطیلی 
برخی واحدهــای تجاری، کاهش آرامش روحی 
و روانــی مردم، ایجاد حوادث و خســارات و... از 
جمله دیگر چالش های موجود این ســامانه بوده 
که به نظر می آید، باید متولیان امر برای اصلاح 
آن، کار کارشناســی و مطالعاتی بیشتری انجام 

دهند.     
فرجام سخن اینکه باید متذکر شد، داشتن مسیر 
»بی.آر.تی« با این وضعیتی که در حال حاضر با آن 
در شــهر تبریز روبه رو هستیم، در شأن شهروندان 

این شهر نیست!

قدس گزارش می کند
»بی.آر.تی« تبریز در چرخه آزمون و خطا

اخبار کوتاه 

 توجه به تولید در روستاها 
نمود عینی اقتصاد مقاومتی است

ســنندج- خبرنگار قدس: مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای 
استان کردســتان عنوان کرد: ایجاد تغییر در نگرش روستاییان 
کردستانی و تبدیل روستاها به مراکز تولید کشور، یکی از گام های 
مهم و تأثیرگذار در اجرایی شــدن سیاست های اقتصاد مقاومتی 
است.سید جمیل احمدی آموزش های مهارتی را نمود عینی اقتصاد 
مقاومتی خواند و افزود: آموزش های مهارتی می تواند مسیری امن 

و مطمئن برای دستیابی به خودکفایی کشور را تأمین کند. 

دولت میزان بدهی به شهرداری را نپذیرفته است
ایرنا - تهران: عضو کمیســیون عمران و حمل و نقل شورای 
اسلامی شهر تهران گفت: هنوز دولت میزان بدهی به شهرداری 

را نپذیرفته است.اســماعیل دوســتی خاطر نشان کرد: وزارت 
اقتصاد و دارایی ســالانه ســه هزار میلیارد ریال از محل ارزش 
افزوده به طور مســتقیم به شــهرداری پرداخت می کند.وی 
افــزود: دولت می گوید این پول باید در اختیار وزارت کشــور 
قرار گیرد، اما ما معتقد هســتیم که این درآمد چون متعلق به 
مردم تهران اســت باید به طور مســتقیم به حساب شهرداری 

تهران واریز شود.

تنگی نفس شهروندان انار با »چاه های زغالی«
دانا- انار: بسیاری از مردم شهرســتان انار در سال های اخیر 
بواسطه دود ناشی از سوخت چوب های درختان پسته بویژه در 
فصل زمســتان به بیماری های تنفسی دچار شده اند که دلیل 
اصلی آن فعالیت همین چاه های زغالی ســنتی اســت.رزانی ، 
سرپرست اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان انار در این 

خصوص گفت: این چاه های زغالی هیــچ گونه مجوز فعالیتی 
ندارنــد و برای مبارزه با این معضل جدی در ماه های اخیر وارد 
عمل شده و سرانجام با دســتور قضایی مجوز تخریب بیش از 

300 حلقه از چاه های زغالی را اخذ کرده ایم.

سرو4500ساله ابرکوه باید ثبت جهانی شود 
ابرکوه- خبرنگارقدس: فرمانــدار ابرکوه در دیدار با معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست کشور 
خواستار تلاش برای ثبت جهانی سرو کهنسال و 4500 ساله 
این شهرستان شد.سیدنبی رســولی افزود: تأکید بر پیگیری 
ثبت جهانی سرو کهنسال ابرکوه، اجرای طرح جامع مدیریت 
ســرو  4500ســاله و تحقق چارت ســازمانی آن و در نهایت 
تخصیص 20میلیارد ریال اعتبار برای ســاماندهی طرح جامع 

سرو ابرکوه از جمله مباحث مطرح شده در این دیدار بود.

خبرنکته
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 فرماندار با اشاره 
 به معضل اعتیاد، طلاق 

و بافت فرسوده

مشکلات 
حاشیه شهر 

مـشـهد 
فاجعه است

قدس - مشهد   فرماندار مشهد در اولین نشست 
مطبوعاتی پس از گذشت یک ماه از انتصابش، خط 
و نشــان های سیاســی انتخابات ریاست جمهوری، 
مشــکلات اجتماعــی و فرهنگی این کلانشــهر را 
مطرح و خواستار کمک رسانه های گروهی برای رفع 

دغدغه ها شد...
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در حوزه نفت و اشتغال انجام می شود

سرمایه گذاری بنیاد برکت برای محرومیت زدایی در خوزستان 
خبر

میهن- علیرضا لعل اکبری  بنیاد برکت 
وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( 
در راســتای اهداف خود در جنوب کشــور، 

فعالیت های چشمگیری در حال انجام دارد.
این در حالی اســت که مدتی پیش این بنیاد 
با بکارگیری گسترده فعالیت ها و برنامه خود 
در شــهر »اندیکا« در استان خوزستان، روند 
مهاجرت از این شهر را معکوس کرد و بسیاری 
از اهالی به دنبال آبادانی این شــهر به زادگاه 

خود برگشتند.
از دیگر اقدام های بنیاد برکت در شهر »اندیکا«، 
می توان به آبرســانی به مناطق و روستاهای 

محروم  نیز اشاره کرد.
در همیــن حــال ســاخت 20 مدرســه در 
اندیمشک خبر دیگری است که فرماندار این 

شهر آن را اعلام می کند.
همچنین بــه گفته مدیرعامــل بنیاد برکت 
در بازدید از میدان نفتی یاران شــمالی، بنیاد 
برکت 2۱ هزار میلیارد تومان در خوزســتان 

سرمایه گذاری می کند.
مدیرعامل بنیاد برکت اظهار می دارد: ســتاد 
اجرایی فرمان حضرت امــام خمینی)ره(، در 
جهت اجــرای تفاهم نامه  خود با اســتانداری 
خوزســتان با حجم ســرمایه گذاری 2۱ هزار 
میلیارد تومان، تــلاش مضاعفی را آغاز کرده 
و برای محرومیت زدایی و اشتغال زایی در این 

استان برنامه های گوناگونی دارد.
عارف نوروزی می افزاید: ســتاد اجرایی فرمان 
حضــرت امام )ره( برنامه هــای متنوعی را در 
رابطــه با مباحــث مربوط به نفــت و انعقاد 

قراردادهای جدید در دستور کار خود دارد.
وی ادامــه داد: هم چنیــن رفــع مشــکلات 
باقی مانده ناشــی از جنگ در خوزستان یکی 
دیگر از برنامه های مجموعه های وابسته به ستاد 
اجرایی فرمان امام )ره(در ماه های آینده است.

 نگاه ویژه بنیاد برکت به خوزستان
معاون فنی و طرح های زیربنایی بنیاد برکت در 
خصوص اقدام های صورت گرفته در خوزستان 
به »ایرنا« می گوید: با توجه به جایگاه خوزستان 
و حقی که این اســتان به خاطر هشت سال 
دفاع مقــدس به گردن کشــور دارد موجب 
شده تا ســتاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( 
نگاه ویژه ای به این استان داشته باشد. جعفری 
اظهار مــی دارد: اجــرای پروژه های فرهنگی، 
آموزشی و زیربنایی این بنیاد در شهرستان های 
بهبهــان، باغملک، ایذه، گتوند، در نظر گرفته 
شده اما هنوز پروژه های آن تعریف نشده است. 
وی به تفاهم نامه بنیاد برکت با اســتانداری 
خوزستان اشــاره می کند و می افزاید: در این 

ســاخت 82  نامه  تفاهــم 
مدرسه، راه اندازی چند طرح 
آبرسانی، بهسازی چند روستا 

و... مشخص شده است. 
می کنــد:  تصریــح  وی 
طرح های مشــارکتی بنیاد 
برکــت 49 درصــد و آورده 
شــریک در این طرح ها 5۱ 

درصد است. 
وی می گویــد: طرح هــای 
ارایه شــده باید از شفافیت 
مالــی برخوردار باشــد زیرا 
از مشــارکت با شرکت هایی 
که شــفافیت مالــی ندارند 
معذوریــم و ســلامت مالی 

آن ها برای ما مهم است. 

 بنیاد برکت روند مهاجرت را معکوس کرد
فرمانــدار اندیکا نیز بــه فعالیت های بنیاد در 
این منطقه محروم اشــاره می کند و می گوید: 
مردم واقعاً از فعالیت های گسترده  و برنامه های 
بنیاد برکت در مناطق محروم راضی و خشنود 

هستند و منطقه در حال رشد و عمران است.
منوچهر ورناصری به »تســنیم« می افزاید: به 
برکت حضور این جهادگران، شــاهد برطرف 
شــدن بســیاری از معضلات و گرفتاری های 

مردم این شهرستان هستیم.
وی آبرســانی به مناطق و روستاهای محروم 

مانند شــاهزاده عبدالله را 
مورد اشــاره قرار می دهد 
از  بیــش  می گویــد:   و 
70 کیلومتــر خط انتقال 
آب توسط جهادگران بنیاد 
انجام شده است.وی یادآور 
اندیکا  شهرستان  می شود: 
در سال های گذشته شاهد 
دیگر  به  مــردم  مهاجرت 
استان ها بود، ولی با برنامه ها 
و عملکرد خوب بنیاد برکت 
در کمــک به پیشــرفت 
اســتان جلــوی مهاجرت 
گرفته شــده است و حتی 
شاهد مهاجرت معکوس و 

بازگشت آن ها به منطقه هستیم.

 ساخت 20 مدرسه در اندیمشک
در همیــن حــال فرماندار اندیمشــک  از 
ســاخت 20 مدرســه بــا همــکاری بنیاد 
برکــت در شهرســتان اندیمشــک خبــر 
می دهد.پیمــان جهانگیــری می افزاید: این 
مــدارس در بخش هــای گوناگون شــهری 
و روســتایی اندیمشــک با همکاری بنیاد 
برکت ســاخته می شــود که خوشــبختانه 
نیازهای حوزه آموزش و پرورش اندیمشک 
بــا بهره بــرداری از این طرح ها تــا میزان 
برطرف خواهد شــد.رئیس  توجهــی  قابل 

اداره آمــوزش و پــرورش اندیمشــک نیز 
 یادآور می شــود: ســاخت مجموعه ورزشی 
دانش آموزی در اندیمشک  با اعتباری افزون 
بر 40 میلیــارد ریال مورد توجه قرار گرفته 
است که با ساخت و بهره برداری از آن گامی 
بلند در مســیر توســعه خدمات ورزشی و 

آموزشی شهرستان برداشته می شود.
لاوند می گویــد: پیش از این نیــز تکمیل و 
بهره برداری از اســتخر شــهدای دانش آموز 
اندیمشــک که مدت ها  به صورت نیمه تمام 
باقی مانده بود، مورد توجه قرار گرفت و تا پایان 
امســال  با اتمام عملیات ساخت این استخر 
شــاهد بهره برداری از آن هستیم.رئیس اداره 
آموزش و پرورش اندیمشــک با بیان این که 
اجرای 4 طرح آموزشی دیگر نیز در شهرستان 
اندیمشک در دست بررسی است، می گوید: با 
وجود این طرح و پروژه ها، بسیاری از واحدهای 
آموزشی شهرستان با توجه به جمعیت جوان 
اندیمشــک با محرومیت گســترده ای مواجه 
هستند که نیازمند مساعدت مسؤولان استان 
و کشور هستیم. وی  تصریح می کند: در حال 
حاضر بودجه آموزش و پرورش اندیمشک تنها 
8 میلیارد ریال و به صورت ســالیانه بوده که 
این میزان اعتبار پاسخگوی واحدهای آموزشی 
شهرستان نیست و مسؤولان استان باید بیش 
از گذشــته به افزایش این اعتبار برای توسعه 
خدمات آموزش و پرورش شهرســتان توجه 

کنند.

رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه کشور:
فتنه 88 نباید به فراموشی سپرده شود

رشت- خبرنگار قدس: رئیس 
شورای سیاستگذاری ائمه جمعه 
کشور گفت: فتنه 88 نباید هرگز 

به فراموشی سپرده شود.
حجت الاسلام ســیدرضا تقوی 
در مراســم طلایه داران بصیرت 
به مناســبت قیام مردم گیلان 
با اشــاره  به اظهارات عده ای در به فراموشــی سپردن فتنه 
گفت: مســأله فتنه 88 با دیگر مسایل متفاوت بوده و نباید 
به فراموشی سپرده شود، در این فتنه اصل نظام مورد هجمه 
قرار گرفته بود و آرمان و ارزش های ما را مورد تهاجم قرار داده 

بودند و انتخابات بهانه بود.
وی  مطالعه تاریخ را یکی از راه های عبرت آموزی دانســت و 
ادامه داد: رمزها و رازهای پیروزی و شکست ها در تاریخ ثبت 

شده و باید از آن ها در زندگی روزانه بهره بگیریم.

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان:
 اصفهان از نظر شمار روزهای پاک 

آمار بالایی ندارد!

اصفهان - خبرنگار قدس: پایداری هوا که با اینورژن یا همان 
»وارونگی دمایی« همراه است سبب می شود آلودگی ها جابه 
جا نشده و مشکلات زیادی را به طور مستقیم و غیرمستقیم 

به مردم شهرها تحمیل کند. 
آلودگی هوا مسأله ای اســت که در روزهای سرد زمستان به 
دلیل وجود پدیده اینورژن پر رنگ تر می شــود، مســؤولان 
می گویند روزهای پاک شهر اصفهان نسبت به گذشته بیشتر 

و آلودگی هوا کمتر شده است.
مدیر کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان در گفت و 
گو با قدس گفت: با توجه به وضعیت هوای شــهر اصفهان 
که این شهر را جزو شــهرهای آلوده کشور قرار داده بود، 
برنامه جامع کاهش آلودگی هوای شــهر اصفهان در سال 
90 به تصویب شــورای برنامه ریزی استان رسید و از سال 

93 به اجرا درآمد. 
حمید ظهرابی افزود: علت مراجعه آمار ما به سال 92 نیز به 
همین دلیل است که برنامه جامع کاهش آلودگی هوا از سال 

93 فعالیت خود را آغاز کرد.
وی با اشــاره به اینکه شــهر اصفهان از نظر شمار روزهای 
پاک جزو کلانشــهرهایی اســت کــه آمار بالایــی ندارد، 
اظهارکرد: شــمار روزهای پاک شهر اصفهان در سال 92 
فقط یک روز بوده که این آمار در ســال 93 و 94 صفر و 
برای نخســتین بار در 8 ماه سال جاری به 6 روز افزایش 

یافته است.

 کمتر از ١٠ درصد بیماران سلیاک 
علایم بالیني دارند

یزد- خبرنگار قدس: دبیر علمي سمینار آزمایشگاه و بالین 
سلیاک در یزد گفت: کمتر از ۱0 درصد بیماران سلیاک علایم 
بالیني دارند و بخش مهمي از مبتلایان به بیماري ســلیاک 

هنوز شناسایي نشده اند.
مجید افلاطونیان اظهار داشت: در حال حاضر علایم بالیني 
بیماري ســلیاک تغییر کرده و آمار دقیقــي از مبتلایان در 
اســتان یزد در دست نیست و تشــخیص و آغاز روند درمان 
بیماري، نیاز به اقدامات تیم آزمایشــگاه، پاتولوژي و خدمات 
پاراکلینیکي دارد.وی افزود: این بیماري معمولاً علایم روده اي 
)گوارشــي( دارد و مبتلایان به آن در مصرف آرد گندم و جو 

دچار محدودیت هستند.

انتقال آب دریای خزر منتفی شد

 ساری: سخنگوی مجمع نمایندگان مازندران گفت: 
بند مربوط به انتقال آب دریای خزر با رأی بیشــتر 

نمایندگان مردم در خانه ملت حذف شد.
رضیــان با بیان اینکه کمیســیون تلفیق مجلس، موضوع 
انتقال آب دریای خزر به سمنان را در ماده 45 و در قالب 
بند »ه« در برنامه ششم آورده بود، اظهار کرد: با همکاری 
نمایندگان مازندران و اســتان های شمالی و کمک رئیس 

مجلس این بند حذف شد و به تصویب مجلس رسید.

نرخ ولادت در فارس کاهش یافت
شــیراز- خبرنگار قدس: مدیرکل ثبت احــوال فارس با 
اشــاره به کاهش نرخ ولادت در فارس در 9 ماهه سال جاری 
نسبت به سال گذشته گفت: آمار ولادت ها نشان می دهد که 
سیاســت های افزایش جمعیت در فارس چندان موفق نبوده 

است.
علیرضا انصاری نرخ ولادت استان در 9 ماه گذشته را 65 هزار 
و 902 فقره اعلام کرد و افزود: در سال گذشته نرخ ثبت شده 

ولادت 67 هزار و 87 فقره بوده است.
وی در بخــش دیگری از افزایش ۱7 درصدی واقعه طلاق 
در فارس در این ســال خبر داد و گفت: در هر شبانه روز 
25 مورد واقعه طلاق در این استان روی می دهد و در حال 
حاضر نسبت ازدواج به طلاق در فارس یک طلاق در مقابل 

5 ازدواج است.

مدیرعامل مخابرات فارس خبر داد
جمع آوری و سلب امتیاز از تلفن های 

ثابت دارای بیش از 6 دوره بدهی
شیراز- خبرنگار قدس: مدیرعامل مخابرات استان فارس 
گفــت: تلفن های ثابت دارای 6 دوره بدهی به بالا جمع آوری 
شده و 34 هزار خط دیگر نیز در صورت پرداخت نکردن بدهی 

جمع آوری می شود.
علی اصغر روزگار افزود: تاکنون براســاس مصوبه شــرکت 
مخابرات ایران ۱00 خط تلفن ثابت در فارس به دلیل بدهی 

جمع آوری شده است.
وی حجم مطالبات مخابرات فارس از مشترکین استان را ۱00 
میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: 60 میلیارد تومان از این طلب 

مربوط به همراه اول می باشد.
وی علت اختلال آنتن دهی خطوط تلفن همراه اول را برنامه 
فاز 7 ارتباطات سیار دانست که عملیات اجرایی این برنامه تا 

پایان اردیبهشت سال آینده ادامه خواهد داشت.

پزشکی قانونی ایلام از نبود پزشک و 
کمبود امکانات رنج می برد

ایلام: مدیرکل پزشــکی قانونی استان ایلام گفت: 
بزرگترین مشکل و دغدغه پزشکی قانونی ایلام، نبود 
پزشک و تجهیزات آزمایشگاهی در زمینه سم شناسی و آسیب 

شناسی و کمبود امکانات خودرویی است.
دکتر ساســان روندی با اشاره به اینکه کار در پزشکی قانونی 
بسیار ســخت و طاقت فرساست، افزود: پزشکی قانونی ایلام 
هم اکنون با یک پزشــک متخصص طرحی )۱8 ماهه( و دو 
پزشک عمومی )با کمترین حقوق و مزایا( به سختی در حال 

انجام وظیفه است.
وی یادآور شد: در برخی موارد خاص نیز آزمایش ها به تهران 
ارسال می شوند و گاهی اوقات جواب آزمایش ها بیش از 5 ماه 

طول می کشد.

 استاندار گیلان: نمی توانیم 
به سفیدرود متکی باشیم

 رشت: استاندار گیلان با اشاره به اینکه همیشه نمی 
توانیم متکی به ســد سفیدرود باشیم، گفت: اهتمام 
دولت برای ساخت سدهای کوچک و بزرگ در جلگه گیلان 

به منظور مقابله اساسی  با کم آبی های کشاورزی است.
محمدعلی نجفی با بیان اینکه بارش سالانه در استان بین یک 
هزار و 50 تا یک هزار و 500 میلیمتر بوده اما بخش اعظم آن 
بدون استفاده از استان خارج می شود، اظهار داشت: بر اساس 
آمارها، گیلان اســتانی پرباران است که به طور متوسط طی 

۱5 سال گذشته، یک هزار و 265 میلیمتر بارش داشته ایم.
بــه گفته نجفی، امروز 80 درصد آب 238 هزار هکتار اراضی 
شــالیزاری استان به سد ســفید رود وابسته است که اکنون 
ظرفیت آن به یک میلیارد و 50 میلیون مترمکعب یعنی  یک 
سوم کاهش یافته اســت، بنابراین باید با تقویت سدهای در 
حال ساخت همچون سدشــفارود، پلرود، دیورش، لاسک و 
ســدهای لاستیکی، به تأمین آب های پایین دست در سطح 

جلگه بیندیشیم که در این دولت اهتمام ویژه وجود دارد.

بر اثر زلزله
 ١۵٠٠واحد مسکونی روستای »نردین« 

در میامی خسارت دیدند
 سمنان:  زلزله 4 و 9 دهم ریشتری بامداد دیروز که 
در مینودشت استان گلستان به وقوع پیوست موجب 
شــد تا ۱500واحد مســکونی روســتای »نردین« واقع در 

شهرستان میامی استان سمنان نیز دچار آسیب شوند. 
فرماندار میامی اظهار کرد: این زلزله به منازل مسکونی اسکلت 
ســاز، خشــتی و گلی و بنا ساز این روســتای 4 هزار نفری 

خسارت وارد کرده است.
به گفته وی بیشتر ساختمان های این روستا بر اثر زلزله شکاف 

عمیق برداشته است.

استاندار چهارمحال و بختیاری:
 تخریب ساخت و سازهای حاشیه 

زاینده رود از افراد بانفوذ آغاز می شود
شهرکرد - خبرنگار قدس: استاندار چهارمحال و بختیاری 
گفت: در بستر و حریم رودخانه زاینده رود روستاهایی وجود 
دارد که از ســالیان زیادی در این مکان ها ســاخته شده اند و 
باید با رعایت حقوق شهروندی اقدام به انتقال آن ها به مکان 

دیگری برای سکونت کرد.
قاسم سلیمانی در ستاد مبارزه با زمین خواری و ستاد حفظ 
حقوق بیت المال با اشــاره به تخریب ســاخت و ســازهای 
غیرقانونی زیادی در شهرستان های بروجن، لردگان و فارسان 
افزود: از ساخت و سازهای غیر قانونی هم در بخش خصوصی 

و هم در بخش دولتی جلوگیری می شود.
وی تأکیــد کرد: باید برای تخریب ســاخت و ســازهای 
حاشــیه زاینده رود و شــیلات های حاشیه کارون از افراد 
قدرتمند و بانفوذ دولتی شروع کنیم و سپس سراغ عموم 

مردم برویم.

 کردستان رتبه ۵ کشوری بهبود 
کسب و کار را به خود اختصاص داد

سنندج- خبرنگار قدس: مدیرکل اقتصاد و دارایی استان 
کردستان گفت: بر اساس آمایش مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی، کردستان رتبه 5 کشوری را در بهبود فضای 

کسب و کار به خود اختصاص داده است.
»حســین دهقان« با اشاره به بهبود وضعیت کسب و کار در 
کردســتان عنوان کرد: با وجود همه مشکلاتی که در استان 
وجود دارد در موضوع ســرمایه گذاری در اســتان، نسبت به 

سال های پیش اقدام های بسیار خوبی انجام شده است.

یک شهر یک خبر

اصفهان – خبرنگار قدس: مدتی است صحبت هایی 
مربوط به واردات نوعی برنج مصنوعی تحت عنوان »برنج 
پلاستیکی« به کشور مطرح می شود که گفته می شود 

چینی است.
نگرانی ها از ورود برنج های آلوده به اصفهان نیز این روزها 
ذهن مردم این شهر را مشغول کرده به طوری که بیشتر 

شهروندان برای خرید برنج دغدغه دارند. 
بــرای آگاهی از نحــوه نظارت بر جلوگیــری از واردات 
برنج های آلوده به اصفهان، گفت وگویی را با »موســوی 
ونهری- مدیر نظارت بر مواد غذایی، آشامیدنی، آرایشی 
و بهداشــتی معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 

اصفهان« انجام داده ایم که در ادامه می خوانید:

 ماجرای واردات برنج های پلاســتیکی چینی 
چیست؟

با توجه به اینکه ســازمان غذا و دارو و معاونت های غذا 
و دارو در اســتان ها بر ورود و تولید همه مواد خوردنی، 
آشامیدنی، آرایشی و بهداشتی نظارت کامل دارند و برنج 
هم از جمله این موارد اســت، از سال های گذشته مقرر 
شده برای ورود برنج به داخل کشور باید حتماً ثبت منبع 
از طرف سازمان غذا و دارو انجام شود و تاجرانی که قصد 

واردکردن برنج به کشور را دارند باید پروانه فعالیت داشته 
باشند. بنابراین چیزی به نام برنج مصنوعی یا شیمیایی 
با این تفاســیری که بین مردم می چرخد، وجود ندارد 
و هیچ مجوزی هم در این باره صادر نشــده است. این 
ماجرا شایعه ای بیش نیست و اگر به ندُرت چنین برنجی 
در بخــش عرضه پیدا شــود، کالای غیر مجاز و قاچاق 
محسوب می شــود و همه دستگاه های ذی ربط متولی 
قاچاق در کشور، با این موضوع به شدت برخورد خواهند 

کرد.

 هر چند وقت یک بار شایعاتی در باره برنج های 
آلوده می شنویم، ظاهراً برنج ظرفیت های خوبی در 

این باره دارد!
برنج محصولی است استراتژیک و واردات دارد، بنابر این 
مســایلی از این دست زیاد پیدا می کند اما من به مردم 
توصیه می کنم خبرهایی درباره مواد غذایی، آشامیدنی، 
آرایشی و بهداشتی را از منابع موثق که وزارت بهداشت 
و درمان اســت بپذیرند نه اخباری که در شــبکه های 
اجتماعی منتشــر می شــود. در خصوص واردات، نحوه 
نگهداری، انبــارداری و عرضه برنج نظارت ویژه ای انجام 
می شــود و البته چنانچه ردی از تخلف در اصفهان پیدا 

کنیم، مراتب را اعلام و با همکاری دستگاه های مربوطه 
به شدت برخورد خواهیم کرد.

 پس مردم خاطرشان جمع باشد که اگر چنین 
موردی هم وجود داشته باشد، به صورت موثق از 

طرف شما اعلام می شود؟!
بله. حتما؛ً اما اشــاره کنم برنج مــاکارون که متفاوت از 
برنج مصنوعی است، با مخلوطی از برنج و نشاسته تهیه 
می شود و هنوز در کشور ما برای تولید رسمی آن مجوزی 
داده نشده و موضوع آن از برنج مصنوعی متفاوت است. 

مدیر نظارت بر مواد غذایی اصفهان در گفت و گو با قدس:

واردات برنج های پلاستیکی چینی شایعه است

براساس تفاهم 
نامه بنیاد برکت با 

 استانداری خوزستان 
82 مدرسه، 

راه اندازی چند 
طرح آبرسانی، 

بهسازی چند روستا 
و... ساخته می شود

بــرش
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 نمایشگاه »فتنه 88« 
در جوار حرم حضرت معصومه)س( 

میهن- قم: نمایشــگاه بازخوانی فتنــه 88، در 3 بخش 
»توفان به روایت نوح، دستاوردهای فتنه برای انقلاب و گناه 

نابخشودنی« در معرض دید عموم قرار گرفت.
حجت الاســلام جواد بهشــتی مدیر کل تبلیغات و روابط 
عمومــی حرم کریمه اهل بیت)ع( گفت: به مناســبت دهه 
بصیرت و میثاق امت با ولایت این نمایشگاه در راستای نیل 
به اهداف انقلاب اسلامی و عبرت آموزی و بصیرت داشتن در 
فتنه هایی که قصد براندازی و دشمنی علیه آرمان های انقلاب 

و جمهوری اسلامی وجود دارد برپا شده است.

 افزایش ١٠۴ درصدی پرداخت زکات 
در استان بوشهر

ایسنا- بوشهر: مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان 
بوشهر گفت: در 9 ماهه امسال بیش از ۱9 میلیارد ریال زکات 

در استان بوشهر وصول شده که نسبت به مدت مشابه سال 
قبل ۱04 درصد افزایش دارد. 

احمد لطفی بیان کرد: کشاورزان استان بوشهر امسال بیش از 
4 برابر سال قبل گندم و جو برداشت کرده اند که مبلغ زکات 
پرداختی این زارعان قابل توجه است و در نیمه نخست امسال 

رتبه برتر کشور را در جذب زکات داشته است.
وی افــزود: 60 درصد این زکات در فقرزدایی و 40 درصد در 
اجرای فعالیت های عمومی در روستاها و مناطق محروم استان 

بوشهر هزینه شده است.

 دوره گردی دندانپزشکان قلابی 
در روستاهای همدان 

فارس - همدان: مدیر اداره نظارت بر درمان دانشــگاه 
علوم پزشــکی گفت: بســیاری از افراد بــدون صلاحیت 
بــه صــورت غیرقانونی و با در دســت داشــتن کیفی از 
لوازم دندانپزشــکی در روســتاها می چرخند و اقدام های 

دندانپزشکی انجام می دهند.

علی گودرزی از پلمب 27 مرکز غیرمجاز دندانسازی و لابراتوار 
پروتز دندانی و دندانپزشکی طی دو سال و نیم اخیر در همدان 
خبر داد و اظهار کرد: یکی از معضلات بهداشتی دانشگاه های 
علوم پزشکی این است که اقدام های دندانپزشکی غیرمجاز 

توسط افراد فاقد صلاحیت صورت می گیرد.

 خسارت 7٠3 میلیارد تومانی سیل 
در لرستان 

ایسنا- خرم آباد:  مدیرکل مدیریت بحران لرستان گفت: 
703میلیارد تومان خسارت ناشی از سیلاب به استان طی 2 

سال اخیر وارد شده است.
مهندس رضا آریایی گفت: در جریان بارندگی هایی که طی 
2 سال گذشته منجر به سیلاب شدند، 703 میلیارد تومان 

خسارت در همه بخش ها به لرستان وارد شد.
وی ادامه داد: 50 درصد این خســارت ها مربوط به تولیدات 

کشاورزی و دامی بوده است.

اخبار کوتاه



فاطمه معتمدی  بیکاری و اشتغال یکی 
از مهم ترین مشکلات آزار دهنده شهرستان 
بیــش از 200 هزار نفری قوچان اســت، به 
طــوری که نرخ بیــکاری در آن از میانگین 

استان و کشور بالاتر است.
نماینده خراســان رضوی در شــورای عالی 
استان های کشــور با اعلام این مطلب اظهار 
داشــت:نرخ بیکاری در این شهرستان بسیار 
بالاست و همین مسأله به مهاجرت از قوچان 
به سایر نقاط کشور و استان دامن زده است.

اســدالله قاســمی افزود: در قوچان کارخانه 
یا صنعت بزرگی که بتواند پاســخگوی نیاز 
اشــتغال باشــد، وجود نــدارد. دو کارخانه 
بزرگ دوچرخه ســازی و کاشــی شهرستان 
هم به دلیل وضعیت حاکم بر بازار و شرایط 
اقتصادی کشور کارشان به رکود کشیده شده 

است و اکنون با کارگران خود مشکل دارند.
وی اضافــه کــرد: کارخانه هــا و واحدهای 
تولیدی و صنعتی دیگــر هم چندان بزرگ 
نیســتند که بتوانند ایجاد شــغل کنند.به 
عبارت دیگر قوچان فاقد صنایع بزرگی مانند 
پتروشیمی است که از زمینه جذب بالایی در 

ایجاد شغل برخوردارند.
یادآورشد:شهرســتان قوچان دارای دو  وی 
شــهرک صنعتی با دارا بودن زیرساخت های 
لازم در حوزه آب و برق اســت، با این حال 

حضور سرمایه گذاران در آن اندک است.
وی در ادامــه اضافه کرد:شهرســتان قوچان 
در تولید محصولات کشــاورزی ارگانیک در 
بازارهای داخلی و بین المللی حرفی برای گفتن 
دارد، با این حال به دلیل نبود صنایع فرآوری 
مانند بسته بندی و خشک کن، این محصولات 

از طریق واسطه ها و دلالان وارد بازار می شود.

 رقابت پذیری جدی انگور قوچان
 در اروپا 

وی با اشــاره بــه محصولاتی ماننــد انگور، 
سیب درختی و ســیب زمینی تصریح کرد: 
یکــی از مزیت هــای انگور و بــه دنبال آن 
کشــمش قوچان، بی دانه بودن آن است که 
به دلیل پوست نازک و بی دانه بودن در اروپا 
رقابت پذیری جدی دارد، بخصوص اینکه آب 
و هوای این شهرستان به گونه ای است که در 
طول شــبانه روز به لحاظ درجه گرما و سرما 
متغیر است و همین مســأله بر تولید انگور 
تأثیرگذار اســت و سبب شــده در بازارهای 
بین المللــی و اروپایی خواهــان و متقاضی 
جدی داشته باشــد.با این حال کارخانه های 

فرآوری محصولات کشاورزی وجود ندارد.

 فقدان کارخانه های فرآوری
 با فناوری ها جدید و نو

رئیس شورای اســلامی شهرستان قوچان با 
اشــاره به وجود تنها ســه کارخانه در حوزه 
فرآوری کشمش خاطر نشــان کرد: همین 
تعداد اندک کارخانه ها هم نیازمند تجهیزات 

به روز شده و فناوری های نوین هستند.

  بی پاسخ ماندن تقاضای 10 ساله 
وی در بخش دیگر با اشــاره به وجود 200 
روســتای بیش از 20 خانــوار جمعیت در 
به  توجه  یادآورشــد:با  شهرســتان قوچان 
پراکندگی روستاها تقاضا برای تبدیل شدن 
ســه روستا به بخش و یک بخش به شهر از 
10 ســال پیش به عنوان یکی از تقاضاهای 
اصلی مردم مطرح اســت که در دوره قبل 
در هیأت دولت مصوب شــد، اما تاکنون در 
عمل هیــچ اقدامی برای تحقــق آن انجام 

نشده است.
قاسمی در بخش دیگربه وضعیت آب شرب 
و بخش کشــاورزی اشاره کرد و یادآور شد: 
در حال حاضر آب شرب مورد نیاز روستاها 
به دلیل خشکســالی و کمبود آب از طریق 
تانکــر تأمین می شــود و در شــهر نیز در 
بحث تأمین آب شــرب نیاز به لوله گذاری 
10 تا 15 کیلومتری اســت. در حال حاضر 
بخشــی از آب مــورد نیاز قوچان از ســد 
 ارداک و چاه هایی که از قبل وجود داشــت، 

تأمین می شود.

قاسمی با اشاره به اعلام شدن دشت ممنوعه 
قوچان خاطرنشان کرد: وقتی برای تأمین آب 
شرب مورد نیاز مشهد، این دشت ممنوعه اعلام 
می شــود، باید امتیازاتی نیز برای کشاورزان و 
مردم قوچان در نظر گرفته شود، در حالی که 

در عمل چنین نمی شود.

 آب برای کشاورزی یا تفریح در 
ویلاها!

عضو چهارمین دوره شورای اسلامی خراسان 
رضــوی اضافه کرد: با این اقدام کشــاورزان 
برای زراعت و زندگی خود با مشــکل مواجه 
شــده اند، در حالی که باید امتیازاتی برای 

آنان در نظر گرفته و پیش بینی می شد. 
وی بــا تأکید بر اینکه قوچــان بیش از حق 
خود آب نمی خواهد، گفت: به چه قیمتی باید 
چاه های آب کشاورزی بسته و مجوز برداشت، 

آن هم فقط به خاطر مشهد داده نشود.
وی ادامه داد: در حالی این سختگیری ها در 
قوچان در حوزه آب کشاورزی انجام می شود 
که آب در ویلاهای مســتقر در مشــهد به 

ســمت قوچان که برای تفریح اســت، مورد 
اســتفاده قرار می گیرد، در حالی که ما برای 
کار، زندگی و کشــاورزی نیــاز داریم و این 

حوزه باید مورد توجه و بازنگری قرار گیرد.

 خروج آب از مرز در اوج نیاز آبی!
قاســمی درادامه با اشــاره به وجود سه دره 
در قوچان که در طول فصل زمســتان در اثر 
بارندگــی آب دارد، گفت: آب از این دره ها تا 
اوایل اردیبهشت ماه جاری رها شده است و 
در عمل از آن اســتفاده نمی شود، در حالی 
که با احداث بند خاکی و یا سد های کوچک 

می توان از آن بهره برد.
وی اضافه کرد: آب یکــی از دره ها به خاک 
ترکمنستان وارد می شود و دو دره دیگر هم 
بدون اســتفاده و برنامه ریــزی در واقع هدر 

می رود.

 مواجه بودن یک چهارم شهر
 با افت فشاربرق

وی با اشــاره به نیاز روســتاهای شهرستان 
قوچان به برق یادآور شد: برای این مهم نیاز 
بــه بودجه و اعتبار اســت، ضمن اینکه یک 
چهارم شــهر قوچان هم با افت فشار مواجه 
است که همین مسأله سوختن وسایل برقی 
مردم را به دنبال داشــته است، بنابراین رفع 
این مشــکل و نیز تامین نیاز برقی روستاها 
در قالب پــروژه ای با در نظر گرفتن اعتبار و 

بودجه باید مورد توجه قرار گیرد.

روی خط حادثه

خبر

 پویش ملی 500 پتو؛
 چشم انتظار یاری نیکوکاران

احمد فیاض: همزمان با فصل زمستان، مددجویان آسایشگاه 
معلولین شــهید فیاض بخش)عبدالله هنری( جهت تامین 
بخشــی از پتوهای مورد نیازشان، چشــم انتظار همدلی و 
همیاری خیران و نیکوکاران هســتند.به گزارش خبرنگار ما 
بیش از 500 مددجوی این آسایشگاه به جهت شرایط خاص 
نگهداری و تعویض زودهنگام پتوهایشــان، نیازمند حداقل 

500 پتوی جدید می باشند.
 به همین منظور پویــش ملی 500 پتو در فضای مجازی و 
رســانه ای راه اندازی شده تا با همت و مساعدت نیکوکاران و 
مهرورزان همیشــگی این مؤسسه، بخشی از نیازمندی های 
این ســاقه های شکســته مهربان تامین شــود. نیکوکاران 
ارجمند می تواننــد با تحویل حضوری یــک و یا هر تعداد 
پتــو به دفتر مشــارکت های مردمی این مؤسســه، واقع در 
مشــهد مقـــدس، میدان شــهید فهمیده، به طرف میدان 
 قائم)عج(، جاده اختصاصــی آسایشـگاه و یا از طریق درگاه
 www.fbrc.ir بصورت آنلاین با قید جهت پتو مبلغ یک یا 
هر تعداد پتو در این امر خداپسندانه و خیرخواهانه مشارکت 
نمایند. همچنین شماره حساب های 6104337770079208 
)بانک ملــت( و 6037991199510391)بانک ملی( آماده 
دریافت کمک های نقدی هموطنان خیر و نیکواندیش جهت 
تامین نیازمندی های مددجویان و تجلی مشارکت های مردمی 

است.

نماینده خراسان رضوی در شورای عالی استان های کشور در گفت و گو با قدس:

قوچان از کمبود آب و بیکاری رنج می برد

سلام مشاور
 از رفتار دو گانه همسرم خسته ام

با ســلام، مردی 27 ساله هســتم که با دخترعموی شانزده 
ســاله ام ازدواج کرده ام. هرچه بیشتر به همسرم علاقه نشان 
می دهم، با من سرســنگین تر رفتار می کند. رفتار دوگانه اش 

خسته ام کرده است. لطفاً راهنمایی بفرمایید. ممنونم
زهره نخعی، کارشناس ارشد روانشناسی

با سلام، ازدواج با دختر کم سن و سال و همچنین یازده سال 
اختلاف سنی بین شما باعث بروز مشکلاتی از جمله برخورد 
سرد همسر شما شده است. واقعیت ازدواج این است که باید 
بر اساس چارچوب های آن از جمله تعامل بالغانه شکل بگیرد. 
شــما با یک نوجوان ازدواج کرده اید و هنوز این تعامل بالغانه 
بین شما و همسرتان شکل نگرفته و تعادل ازدواجتان تا حدی 
به هم خورده است. احتمالاً همسر شما به دلیل اختلاف سنی 
زیاد گمان می کند شما قصد تربیت کردنش را دارید ویا دائم 
قصد مراقبت از وی را دارید. او هنوز شــناخت کافی از خود 
ندارد و در مرحله بحران نوجوانی می باشد. در حالی که شما به 
ثبات شخصیتی رسیده اید و تکلیف زندگی خود را می دانید. 
پس باید کمی صبور باشید و با درک شرایط همسرتان دست 

به رفتارهای کنترل گر و مراقبتی نزنید. 
خوانندگان گرامی! شما می توانید پرسش های خود را 
از مشاور روزنامه به سامانه 300072305 پیامک کنید. 
پرسش های شــما پس از بررسی توسط مشاور پاسخ 

داده خواهد شد.

  مرگ هولناک موتورسوار در تصادف

قدس: در حادثه رانندگــی در کمربندی جنوب چناران، 
متأسفانه راکب 42 ســاله موتورسیکلت، به طرز هولناکی 

جان باخت.
جانشین فرماندهی انتظامی شهرستان چناران با اعلام این 
خبر گفت: در ساعت 18/30 ششم دی ماه در پی اطلاع از 
وقوع یک فقره تصادف فوتی در کمربندی جنوب چناران، 
گشت کلانتری 11 به همراه عوامل امدادی جهت بررسی 

موضوع به محل اعزام شدند.
سرهنگ موســی اسدی ادامه داد: در بررسی به عمل آمده 
توسط مأمورین مشخص شــد یک دستگاه موتورسیکلت 
که از شــرق به غرب کمربندی در حرکت بوده، از پشت با 
یک دســتگاه موتورسیکلت دیگر که در حاشیه کمربندی 
متوقف بوده به شــدت برخورد و راکب آن به وســط جاده 

پرت می شود.
وی افزود: در پی این ســانحه، راکب موتورسیکلت توسط 
یک دســتگاه وسیله نقلیه نامشــخص که در همان مسیر 
در حرکت بوده، زیرگرفته شــده و حدود پنجاه متر بر روی 

آسفالت کشیده می شود. 
اسدی تصریح کرد: متأسفانه راکب 42 ساله موتورسیکلت 
بعلت شدت جراحات در دم فوت و جسد آن توسط عوامل 

امدادی به سردخانه منتقل می شود. 
ســرهنگ اسدی با اشــاره به اینکه کارشناسان پلیس راه، 
علــت تصادف را ضعف وجود روشــنایی در کمربندی، بی 
توجهی به جلو از سوی راکب موتورسیکلت و راننده وسیله 
نقلیه )متواری از صحنه(، اعلام داشــته اند، ادامه داد: راکب 
موتورســیکلت دوم نیز که مصدوم شده بود به بیمارستان 

منتقل و تحقیقات در این زمینه ادامه دارد.

 کشف  5 کیلوگرم تریاک از یک 
خرده فروش در مه ولات

مه ولات –خبرنگارقدس: پلیس شهرســتان مه ولات با 
دســتگیری قاچاقچی حرفه ای مواد افیونی پنج کیلوگرم 

تریاک از مخفیگاهش کشف کرد.
ســرهنگ حمزه ذوالفقاری فرمانده انتظامی شهرستان 
مــه ولات در گفــت و گو با خبرنگار ما گفت: با کســب 
خبری مبنی بر فعالیت گســترده فردی خرده فروش در 
امر تهیه و توزیع مواد افیونی در یکی از روستاهای حوزه 
استحفاظی شهرستان مه ولات تیمی از پلیس مبارزه با 
مواد مخدر این فرماندهی دستگیری او را در دستور کار 

خود قرار داد.
وی افــزود: مأموران پلیس مبارزه بــا مواد مخدر با کنترل 
نامحســوس مخفیگاه متهم با اطمینان از نگهداری مواد با 
هماهنگی مقامات قضایی در یک عملیات ضربتی وارد عمل 

شدند.
ســرهنگ ذوالفقاری تصریح کــرد: در این عملیات ضمن 
دســتگیری متهم در بازرســی از مخفیگاهش مقدار پنج 

کیلوگرم مواد مخدر سنتی از نوع تریاک کشف شد.

  برخورد مرگبار موتورسیکلت با پژو 206
قدس: تصادف یک دستگاه موتورسیکلت با پژو206 راکب 

جوان را به کام مرگ کشاند.
سرهنگ علیرضا حاجی حسینی جانشین فرمانده انتظامی 
شهرستان تایباد با اعلام این خبر گفت: ساعت 12 سه شنبه 
گذشــته در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 110 مبنی 
بــر وقوع یک فقره تصادف فوتــی در محور کاریز به تایباد 
بلافاصله تیم گشــت پلیس راه به همراه عوامل امدادی به 

محل حادثه اعزام شدند.
وی افزود: با حضور مأموران در محل مشــاهده شد یک 
دســتگاه موتورسیکلت با یک دستگاه پژو206 برخورد و 
موتورسیکلت دچار حریق شده است. سرهنگ حسینی 
تصریح کرد: با کمک عوامل آتش نشانی حریق خاموش 
اما راکب 19 ســاله موتورسیکلت به نام علیرضا به علت 
شــدت جراحات وارده فوت کرد. وی ضمن ابراز تأسف 
از وقوع این حادثه دلخراش خاطرنشــان کرد: کارشناس 
پلیــس راه علــت تصــادف را انحراف به چــپ راکب 

موتورسیکلت اعلام کرده است.

  خودروی ال 90 
روی پل میدان جمهوری واژگون شد

قدس: روز گذشــته یک دستگاه خودرو سواری ال -90 
که در مســیر میدان جهاد به ســمت میدان تلویزیون 
در حــال حرکت بــود پس از انحراف از مســیر اصلی و 
 برخورد با حفاظ های ابتدای پل رو گذر میدان تلویزیون،

واژگون شد.
معاون عملیات آتش نشانی مشهد با اعلام این خبر گفت: 
راننده این وســیله نقلیه قبل از رسیدن آتش نشانان بدون 
آســیب دیدگی با کمک راننــدگان خودروهای عبوری از 
خودرو خارج شــده بود و نیروهای آتش نشانی بی درنگ با 
نصب علائم هشدار دهنده و قطع جریان برق خودرو، محل 
حادثه را ایمن ســازی کردند و مشغول رفع نشتی بنزین از 

خودرو سواری شدند.

پرویــن محمدی  مجمــع خیرین 
خراسان رضوی تا ســقف 60 میلیون 
ریال کمــک هزینه درمان و کاشــت 
واجد شرایط  ناشنوای  حلزون کودکان 

را متقبل می شود.
این خبــر را مدیرعامل مجمع خیرین 
سلامت استان خراسان رضوی و مشاور 
اجرایی دانشگاه علوم پزشکی مشهد در 
گفــت وگو با خبرنگار مــا اعلام کرد و 
اظهار داشــت: هزینه کاشت حلزون در 

کودکان ناشــنوا 65 میلیون ریال است 
که 500 میلیون ریــال آن را دولت از 
طریق طرح تحول سلامت می پردازد و 
مابقی یعنی 60 میلیون ریال باید توسط 
خانواده بیمار پرداخت شود. اما با توجه 
به وضعیت مالی اکثر خانواده هایی که 
کودک ناشــنوا دارنــد و توانایی مابقی 
هزینه درمان و کاشت حلزون را ندارند 
مقرر شــده تا 30 میلیون ریال توسط 
بهزیســتی و 30 میلیون ریال دیگر را 

مجمع خیرین بپردازد.
دکتر سید مرتضی احتشام فر در ادامه 
گفت: در روزهای اخیر با هماهنگی های 
انجام شــده با مجمع خیران ســلامت 
کشور و بنیاد بخشــش تصمیم بر آن 
شــد که با توجه به مشکلاتی که اغلب 
در پرداخــت هــای بهزیســتی وجود 
دارد چنانچه پرداخت هزینه از ســوی 
بهزیســتی نیز امکان پذیر نباشد تمام 

مبلغ 60 میلیون ریال هزینه باقیمانده 
کاشت حلزون توســط مجمع خیرین 

استان پرداخت شود .
وی با ابراز خرسندی از این اقدام خیران 
در جهت تحقق شــعار »دست در دست 
یکدیگر، ایرانی عاری از کر و لال بسازیم« 
تصریح کرد: به منظور پیشگیری از تولد 
کودک ناشنوا در خانواده هایی که فرزند 
کر و لال دارند نیز هزینه های آزمایشات 
ژنتیکی که ارقــام بالایی دارند را مجمع 
خیرین ســلامت تقبل خواهد کرد زیرا 
پدرو مادری کــه دارای یک فرزند کر و 
لال هستند شــانس ابتلای فرزند بعدی 
آنهــا نیز بالا خواهد بود .از این رو با انجام 
آزمایشات ژنتیکی می توان از تولد کودک 
ناشنوای بعدی در این خانواده جلوگیری 
کرد تا ان شاالله جامعه ای عاری از ناشنوا 

داشته باشیم .
مدیر عامــل مجمع خیرین ســلامت 

اســتان به پرداخت دیگــر هزینه های 
درمان در صورت عدم توانایی فرد توسط 
این مجمع اشاره و یادآور شد: در صورت 
خراب شدن بخش اکسترنال)خارجی( و 
عدم توانایی پرداخت هزینه توسط بیمار 
مجمع خیرین سلامت استان هزینه آن 

را پرداخت خواهد کرد.
مشاور اجرایی دانشــگاه علوم پزشکی 
مشهد در پاســخ به این سؤال که چه 
بیمارانــی واجد شــرایط اســتفاده از 
ســلامت  خیرین  مجمع  کمک هــای 
برای کاشــت حلزون هســتند گفت: 
همه کودکان ناشنوای زیر پنج سال که 
خانواده آنها توان پرداخت هزینه کاشت 
حلزون و درمان ناشنوایی فرزند خود را 
ندارند مشمول بهره مندی از این فرصت 
برای درمان ناشنوایی خود می باشند و 
می تواننــد از کمــک مجمــع خیرین 
سلامت برای درمان خود استفاده کنند.

مجمع خیرین خراسان رضوی به میدان آمد

کمک 60 میلیون ریالی برای درمان هر یک کودک ناشنوا

گزارش ویژه

تربت جــام- علی نوروزی   با وجود 3 
ماه از راه اندازی کلینیــک درمانی طالقانی 
تربت جــام، ایــن مرکز از حداقــل امکانات 
بهداشــتی محروم و مراجعــه کنندگان با 

مشکلات فراونی مواجه هستند. 
»احدی« یکی از بیمــاران که برای اولین بار 
به این مرکز مراجعه کرده می گوید: با وجود 
اینکــه از قبل برای ویزیــت دکتر ثبت نام 
اینترنتی انجام داده ام اما از ساعت 9 که نوبت 
داشتم تا ساعت 12 منتظر پزشک هستم اما 
موفق به ویزیت نشده ام . خانم رحیمی، یکی 
دیگر از بیماران می گوید: با وجود مشکلات 
موجود دراین مکان باید از مسوولان پرسید 
این مکان که گنجایش 14 پزشــک راندارد 

برای چه اینجا را اجاره کرده اند .
بهرامی یکی دیگر از بیماران که ازروســتا به 
این مرکز آمــده می گوید: برای دریافت فرم 

»ارجاع« و دارو باید مســافت 4 کیلومتری را 
از اینجا تابیمارستان »سجادیه« طی کنم که 
پزشــک دفترچه من را برای دریافت داروی 
دولتی مهر کند که همین رفت آمد با خودرو 
6 هــزار تومان هزینه برایم تحمیل می کند، 
در حالی که قبلا با 2هــزار تومان در داخل 
شــهرهمین دفترچه مهر می شد که برایم 

راحت تر بود .
مسؤول درمانگاه طالقانی تربت جام در رابطه 
با مشکلات بیماران به خبرنگار ما می گوید: 
در ابتدا قرار بود این مرکز دندان پزشکی شود 
که تبدیل به درمانگاه شد و با گذشت 3ماه از 
شروع بکار این درمانگاه، هنوز از امکانات اولیه 
همچون، سرویس بهداشتی و آبخوری محروم 
است و بیماران رابا مشکل مواجه کرده است 
هرچند که این کمبودها منعکس شــده اما 
تاکنون ترتیب اثر داده نشده است و برخورد 

بیماران و همراهان با پرســنل، این درمانگاه 
را با مشــکل مواجه کرده است. علی اسدی 
می افزاید: این مرکز گنجایش این همه بیمار 
را ندارد و حضور 12 پزشــک در این مکان 
با پذیرش حدود 40 بیماربرای هر پزشــک، 
تصور کنید چه مشــکلاتی را برای بیماران 

ایجاد می کند ودر حال حاضر هم پزشــک و 
هم بیمار ازاین مکان ناراضی هستند و اجاره 
این مکان برای درمانگاه مناســب نیست اما 
امیدواریم هرچه ســریعتر بــه این وضعیت 
رسیدگی شود تا حداقل بیماران به جز رنج 

بیماری مشکل دیگری نداشته باشند.
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روز بازار مشهد

نرخ طلا و سکه
قیمت در سطح شهر

)تومان(

116/600

1/225/000

1/180/000

630/000

335/000

4/150

هر گرم طلای 18 عیار

سکه تمام طرح جدید
سکه تمام طرح قدیم

نیم سکه

ربع سکه
دلار

15/000

45/000

245/000

53/000

66/000

13/500

29/500

72/000

79/000

103/000

72/000

310/000

400/000

355/000

95/000

19/000

45/000

60/000

سیب زمینی

پنیر 400 گرمی پگاه

روغن نباتی جامد )لادن(

روغن مایع )لادن(

گوشت مرغ )استقلال(

پیاز زرد )متوسط(

شکر

عدس کانادایی
لوبیا قرمز

لپه )نخود خارجی(

برنج پاکستانی درجه 1

گوشت گوسفندی )لاشه(

گوشت گوسفندی )ران بدون چربی(

گوشت گوساله )سردست(
نخود کرمانشاهی

گوجه فرنگی )تخم مرغی شکل(

تخم مرغ

برنج هندی )دانه بلند( درجه یک

نوع کالا
قیمت در سطح شهر

)ریال(

درمانگاه طالقانی تربت جام؛ بیمار و پزشک هردو ناراضی



مديركل هماهنگى امور اقتصادى استاندار خراسان رضوى در گفت و گو با قدس عنوان كرد

ابهام در دارايى هاى مؤسسه مالى و اعتبارى «كاسپين» 
فاطمه معتمدى  مدير كل هماهنگى امور 
اقتصادى و بين الملل استاندار خراسان رضوى 
از برگزارى جلســه اى به منظور رسيدگى به 
انتقادات ســپرده گذاران مؤسسه  و  گلايه ها 

مالى و اعتبارى كاسپين خبر داد.
على رسوليان با اشاره به گلايه سپرده گذاران 
مؤسســات مالى و اعتبارى مانند بدر توس، 
پيونــد و الزهرا(س) از طولانى شــدن روند 
تعيين تكليف حســاب ها از ســوى مؤسسه 
مالى و اعتبارى كاسپين و نتيجه جلسه اخير 
مســؤولان قضايى مشهد با هيأت مديره اين 
مؤسســه خبر داد و اظهار داشت: استاندارى 
خراسان رضوى نيز تاكنون پيگيرى و جلسات 
زيادى را با متوليان مؤسسه مالى و اعتبارى 
كاسپين داشــته است تا اين مؤسسه هر چه 
زودتــر در بحت تعيين تكليف حســاب هاى 
سپرده گذاران مؤسسات و تعاونى هاى اعتبارى 
مانند بدرتوس كه ساماندهى آنان توسط بانك 
مركزى به كاســپين واگذار شده است، اقدام 

كند.
وى در گفت و گو با خبرنگار ما اضافه كرد: در 
هيأت مديره كاسپين مشكلاتى وجود داشت 
كه اســتان با بانك مركزى در اين خصوص 
مكاتبه داشت ضمن اينكه به شخصه با حضور 
در تهران با مديــر كل نظارت بانك مركزى 
مذاكره داشتم كه به دنبال آن «كمره اى» طى 
جلســاتى با هيأت مديره كاسپين الزاماتى را 

براى اين مؤسسه قرار داد.

 ابهام در دارايى 
وى با تأكيد بر اينكه روند كار بايد ســرعت 
يابد، تصريح كرد: روند انتقال دارايى هاى اين 
مؤسسات به كاسپين و تغيير دفترچه هاست 
كه بايد تســريع يابد كــه البته در خصوص 
برخى مؤسسات مانند فرشتگان و يا بخشى از 

بدر توس اين اقدام انجام شده است.
وى با اشــاره بــه عدم رفع ابهــام در برخى 
دارايى ها خاطر نشــان كــرد: دارايى ها براى 
انتقــال به كاســپين بايــد داراى چارچوب 
مشــخصى باشــد كه انجام ايــن كار قدرى 

زمان بر و طولانى شده است.
رســوليان با بيــان اينكه مســؤوليت اصلى 
پاسخگويى با متوليان كاسپين و بانك مركزى 
است، گفت: هيأت مديره كاسپين در تهران 
تشكيل شده است و در مشهد مستقر نيست 
لذا براى استان اين ارتباط وجود ندارد كه قرار 
باشد هر روز هيأت مديره فراخوانده و با آنان 
مذاكره شــود، با اين همه جلسات متعددى 

تاكنــون با حضور هيأت مديره كاســپين از 
سوى استاندارى برگزار شده است تا مشكل 
سپرده گذاران مؤسساتى كه امور ساماندهى 
آن به كاســپين واگذار شده است با سرعت 

برطرف شود.

 لزوم تسريع در كار از سوى هيأت مديره 
رسوليان يادآورشد: مؤسسه مالى و اعتبارى 
كاسپين از مؤسســاتى مانند فرشتگان، بدر 
توس، الزهرا(س) و پيوند تشكيل شده است 
و بايد اين مؤسســات دارايى ها را به كاسپين 
منتقل و اسم تعاونى را نيز به كاسپين تغيير 
و دفترچه هاى تعاونــى منحله خود را نيز به 

دفترچه كاسپين تبديل كنند.
وى ادامه داد: متوليان كاســپين تأكيد دارند 
بايد به اندازه انتقال دارايى مؤسسات ياد شده 
اين تغييرات انجام شود چرا كه دفترچه هاى 
سپرده گذاران در واقع بدهى مؤسسه كاسپين 
اســت و دارايى هم مانده محسوب مى شود 

لذا بدهى بايد با مانده تناسب داشته باشد از 
اين رو طى اين رونــد و روال قدرى زمان بر 

خواهد بود.
مدير كل هماهنگى امور اقتصادى و بين الملل 
استاندار خراسان رضوى اذعان داشت: با اين 
همه معتقديم كه هيأت مديره بايد با سرعت 
بيشــترى كار را دنبال كند. البته آن بخش 
هايى كه مربوط به اســتاندارى بوده اســت 
از جمله صرف وقــت قابل توجه و زياد براى 
تشكيل هيأت تسويه براى تعاونى هاى مالى 
ياد شده انصافاً انجام شده است اما اينكه كار 
طولانى شده اين مربوط به خود هيأت مديره 
كاسپين اســت كه به صورت كتبى موضوع 
پيگيرى شــده است و اميد است به زودى به 

نتيجه برسد.
رسوليان درباره مجموع سپرده هاى مردم در 
مؤسسات و تعاونى هاى مالى و اعتبارى واگذار 
شده به كاسپين گفت: اين نرخ متفاوت است 
چرا كه هر روز عدد و ارقام منتقل شــده به 
كاسپين در حال تغيير است لذا نمى توان رقم 
ثابتى را اعلام كرد البته آنچه مسلم است اين 

كه بسيارى از دفترچه ها منتقل شده است. 
لازم بــه ذكــر اســت بتازگى شــمارى از 
ســپرده گذاران مؤسسه هاى بدر توس، پيوند 
و الزهرا(س) كه هم اكنون مؤسسه اعتبارى 
كاســپين عهده دار انجام امور و پاسخگويى 
به آنان شده است، با حضور مقابل دادسراى 

عمومى مشهد خواستار پاسخگويى و دريافت 
مطالبات خود از اين مؤسسه شدند.

اين حضور در پى جلســه مسؤولان و مراجع 
قضايى در دادســتانى با متوليان كاسپين كه 
با هدف تعيين تكليف حساب ها برگزار شد، 

صورت گرفت.
به گزارش ايرنا به گفته يكى از سپرده گذاران 
هنوز تكليف مؤسســه بدر توس با 28 شعبه 
و حدود 9 هزار ميليارد ريال ســپرده، روشن 
نيست لذا به اعتقاد 15 هزار نفر سپرده گذار 
اين مؤسسه راه حل سريع اين مسأله برخورد 
قاطع دادســتانى با خلف وعده مســؤولان 

كاسپين است.
گفتنى اســت مؤسســه اعتبارى كاســپين 
بانــك مركزى  در چارچوب سياســت هاى 
به منظور ســاماندهى و تبديــل تعاونى هاى 
اعتبار به مؤسسات، از سال گذشته با تجميع 
تعاونى هــاى اعتبار فرشــتگان، اميد جلين 
گرگان، كشاورزان مازندران، حسنات اصفهان، 
دامداران و كشــاورزان كرمانشاه، الزهرا(س) 

مشهد، بدر توس و پيوند شكل گرفته است.

در شــهر4

مهناز خجســته نيا   فرماندار مشــهد در اولين نشســت مطبوعاتى پس از 
گذشت يك ماه از انتصابش، خط و نشان هاى سياسى انتخابات رياست جمهورى، 
مشكلات اجتماعى و فرهنگى اين كلانشهر را مطرح و خواستار كمك رسانه هاى 

گروهى براى رفع دغدغه ها شد.
به گزارش خبرنگار ما نوروزيان در اين جلســه با بيان اينكه مشــكلات مشهد و 
اعتبارات آن مختص مردم اين كلانشــهر نيســت افزود: اين در حالى اســت كه 

حساسيت هاى كشور زيادى روى اعتبارات مشهد وجود دارد.
معاون اســتاندار خراســان رضوى با اشــاره به تمركز 51 درصد جمعيت استان 
خراســان رضوى در مشــهد بنا به سرشمارى ســال 90 اظهار داشت: براساس 

شاخص ها سهم مشهد از فضاهاى آموزش استان 
37 درصد و از مراكز فرهنگى 28 درصد است.

وى با انتقاد از معطل ماندن تنها كتابخانه مركزى 
مشهد با پيشــرفت 70 درصدى فيزيكى گفت: 
اين مسايل هرگز در شأن پايتخت معنوى ايران 

نيست. 
وى در ادامه اداره كلانشــهر مشهد با شيوه 70 
تا 80 ســال پيش را هم زير ســؤال برد و اظهار 
داشت: مگر مى شود بيش از يك ميليون حاشيه 
نشين و 3 ميليون شــهروند را با همان شيوه ها 

اداره كرد. 
فرمانــدار مشــهد آمار بيكارى مشــهد را نيز از 

ميانگين كشورى بالاتر اعلام كرد و افزود: اين آمار زنگ خطرى است كه در آينده 
شنيده خواهد شد.

نوروزيان مشــكلات حاشيه شهر مشــهد را نيز فاجعه خواند و از دستور كار قرار 
گرفتن اين مســايل با اولويت حاشيه نشــينى، بافت فرسوده، اعتياد و طلاق در 

شوراى اجتماعى كشور با رياست جمهورى خبر داد.
به گفته وى در اين راستا ستاد كنترل و مديريت آسيب هاى اجتماعى شكل گرفته 

و سند ملى تقسيم كار نيز تصويب شده است.

 دو جناح سياسى كشور هرگز قابل حذف نيستند
فرماندار مشهد در ادامه به سراغ مباحث سياسى و خط و نشان هاى انتخاباتى رفت 
و گفت: دو جناح سياســى كشور نه قابل حذف هستند و نه شدنى است لذا بايد 

بپذيريم و به سلايق مردم در عرصه رقابت هاى انتخاباتى احترام بگذاريم.

وى با بيان اينكه عده اى مدام تلاش دارند مســايل سياسى را به جنجال بكشانند 
اظهار داشت: بنده به عنوان رئيس شوراى تأمين مشهد اين اجازه را نخواهم داد.

وى خواستار الگو بودن مشهد با رعايت تعامل در همه مسايل بويژه سياسى شد و 
گفت: در اين راستا نبايد هيچ اكراه و لاپوشانى سياسى در كار باشد.

نوروزيان در اشــاره به تجمع غير قانونى هفته پيش هم اظهار داشــت: ما با اين 
اقدام ها به شدت برخورد مى كنيم و با كسى هم تعارف نداريم.

وى بيشــترين مشكلات سياسى را مربوط به گروه هاى سياسى خودسرانه عنوان 
كرد و گفت: گروه هاى رســمى ثبت شده چون در چارچوب قانون حرف مى زنند 
مشكلى ندارند اما آدم هاى خودسرى كه براساس تشخيص شخصى اقدام مى كنند 

مشكل ساز شده اند.
وى نمونه اين اقدام ها را اشتباه فاحش گروه هاى 
خودسر در مقابل كنسولگرى عربستان برشمرد 
و افزود: ما تا آخر مقابل اين افراد هنجار شــكن 

مى ايستيم.

 خبرهاى يك خطى
- فرماندار مشهد در اين جلسه وظيفه مستقيم 
فرماندارى در مشهد 2017 را مسؤوليت كميته 

امنيتى و انتظامى اعلام كرد.
- نوروزيان با رد ادعاى اختلاف هاى جنجالى در 
مصوبات شوراى اسلامى شهر مشهد گفت: هرگز 

جنجالى نبوده و كمترين موارد اختلافى در كشور مربوط به مشهد است.
- معاون استاندار خراسان رضوى در خصوص زمان ابلاغ منشور حقوق شهروندى 
هم اظهار داشــت: از همان لحظه رونمايى از منشور حقوق شهروندى اين قانون 

ابلاغ و رعايت آن الزامى است.
- وى محدوديت براى اعلام آمار طلاق در اســتان را رد كرد و افزود: هيچ منعى 
در اين خصوص وجود ندارد و من در اولين كارگروه اجتماعى اين آمار را شــفاف 

اعلام خواهم كرد.
- فرماندار مشهد همچنين نگاه هاى دو گانه به فعاليت احزاب سياسى در مشهد را 
به دليل اشكال هاى اساسى قانون انتخابات دانست و گفت: در انتخابات پيش روى 

رياست جمهورى فقط مطابق قانون عمل خواهد شد.
- نوروزيان در پايان دليل روى كاغذ ماندن تشــكيل ســتاد اجرايى حاشيه شهر 

مشهد را هم پراكندگى كار اعلام كرد.  

فرماندار با اشاره به معضل اعتياد، طلاق و بافت فرسوده

مشكلات حاشيه شهر مشهد يك فاجعه است

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
@quds95 :كانال تلگرام
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خبر

روز گذشته اتفاق افتاد
  آلودگى هواى 4 منطقه كلانشهر مشهد بالاتر از حد مجاز

ايرنا: مديركل حفاظت محيط زيست خراسان رضوى گفت: طبق گزارش ايستگاه هاى سنجش 
شــاخص كلى كيفيت هوا، صبح ديروز آلودگى هوا در چهار منطقه شــهر مشهد بالاتر از حد 

مجاز بود.
حميد صالحى افزود: ماشين ابزار با 119 پى.اس.آى، خيام جنوبى و تقى آباد هر يك با 111 و 

نخريسى با 104 پى.اس.آى ايستگاه هاى آلوده صبح ديروز در مشهد بودند.
وى ادامه داد: كيفيت هوا طى چهار روز گذشته در مشهد در وضعيت هشدار قرار داشته است .

وى گفت: با توجه به اين وضعيت، بيماران قلبى و تنفسى، كودكان، زنان باردار و ساير گروه هاى 
آســيب پذير تا حد امكان از منزل خارج نشوند يا از حضور در مناطق پر رفت و آمد و هسته 
مركزى شهر و مناطق آلوده خوددارى كرده و عموم مردم نيز از فعاليت هاى ورزشى در فضاى 

باز بپرهيزند.

رخ � رخ

��ر

آب و �وا
  احتمال بارش خفيف در مشهد

قدس: به گزارش اداره كل هواشناســى خراسان رضوى 
هواى امروز در مشهد در  اوايل وقت نيمه ابرى تا ابرى با 
احتمال بارش خفيف و پراكنده و مه آلود بتدريج كاهش 
ابر گاهى با وزش باد پيش بينى مى شــود. ضمن اينكه 
كيفيت هوا امروز سالم و بتدريج افزايش آلاينده ها پيش 

بينى مى شود.

��ر
مدير كل دفتر امور اتباع خارجى استاندارى 

خبر داد

 سكونت 70 هزار تبعه خارجى 
غيرمجاز در خراسان رضوي

ايرنا  مديــركل دفتر امور اتبــاع و مهاجران خارجى 
استاندارى خراسان رضوى گفت: برآوردها حاكى از وجود 
و ســكونت  70 هزار تبعه خارجى غيرمجاز در  اســتان 

است.
محمد عجمى در جريان ديدار سركنســول هاى خارجى، 
رئيس نمايندگى وزارت امور خارجه در شــمال و شــرق 
كشــور و رئيس نمايندگى كميســارياى ملل متحد در 
مشــهد از اين اداره كل در مشهد افزود: خراسان رضوى 
بعد از تهران پذيراى بيشــترين شــمار اتباع خارجى در 

ايران است. 
وى ادامــه داد: هــم اينك 320 هزار تبعــه خارجى در 
خراســان رضوى حضور دارند كه 95 درصد آنان ساكن 
مشــهد هســتند كه 10 درصد جمعيت اين كلانشهر را 

تشكيل مى دهند. 
وى گفت: سه درصد ديگر از اين اتباع ساكن ميهمانشهر 
تربت جام  و دو درصد آنها نيز در ســاير شهرستان هاى 

استان اسكان دارند. 
وى عمــده اتبــاع خارجى ســاكن خراســان رضوى را 
افغانســتانى ها ذكر و ياد آورشــد: از كل جمعيت اتباع 
خارجى در اين استان 150 هزار نفر داراى كارت آمايش 
هستند، 70 هزار نفر اتباع داراى گذرنامه و  پروانه اقامت 

از اداره گذرنامه هســتند و 38 هزار نفر هم داراى رواديد 
خانوارى 6 ماهه هستند. 

وى در زمينه تركيب تابعيت مهاجران خارجى هم گفت: 
174 هزار و 804 نفر از اين افراد تبعه افغانستان و دارنده 
مدرك اقامتى معتبر هستند، جمعيت اتباع پاكستانى نيز 
هــزار و 867 نفر و اتباع عراقى نيز هفت هزار و 517 نفر 

است. 
مديركل دفتر امور اتباع و مهاجران خارجى اســتاندارى 
خراســان رضوى افزود: اتبــاع مجاز در  اســتان اعم از 
دارنــدگان كارت آمايش، پروانه اقامــت و رواديد از يك 
سرى خدمات دولت جمهورى اسلامى ايران و نيز برخى 
موارد كه به صورت مشــاركت با كميسارياى ملل متحد 

ارايه مى شود استفاده مى كنند.
وى بــا بيان اينكه  هم اكنــون 71 هزار دانش آموز تبعه 
خارجى در مدارس خراســان رضــوى در حال تحصيل 
هســتند كه از ايــن تعداد 60 هزار دانــش آموز مدارك 
اقامتى معتبر دارند، خاطر نشــان كرد: طى دو سال اخير 
با دستور رهبر معظم انقلاب اسلامى 11 هزار دانش آموز 
تبعه خارجى كه خود و يا يكى از والدينشان فاقد مدارك 
اقامتى معتبر بودند نيز براى تحصيل در مدارس اســتان  

ثبت نام شده اند.
وى هزينه تحصيل هر دانش آموز را بطور متوســط 20 
ميليون ريال اعلام و گفت: هزينه تحصيل 71 هزار دانش 
آموز خارجى در مدارس خراسان رضوى رقم قابل توجهى 
است كه از سوى دولت جمهورى اسلامى ايران پرداخت 

مى شود. 
مديركل دفتر امور اتباع و مهاجران خارجى اســتاندارى 
خراســان رضوى ادامه داد: علاوه بر اين تعداد هم اكنون 
چهار هزار و 900 دانشجوى خارجى نيز در مراكز آموزش 

عالى اين استان در حال تحصيل هستند.

تنديس زن كرمانج و سفره كردى در 
بجنورد رونمايى شد

بجنورد- خبرنگار قدس: با حضور جمعى از مسؤولان 
استانى صبح ديروز تنديس زن كرمانج و سفره كردى در 

مركز استان رونمايى شد.
اين المان با مشاركت شهردارى و سازمان ميراث فرهنگى 
تهيــه و براى پاسداشــت اقوام و معرفــى نماد قومى در 

ورودى شهرك فرهنگيان نصب شد.
المــان زن كرمانج با هزينه بيــش از 20 ميليون تومان 

ساخته شده است.
تن پوش زن كرمانج، دســت بافته گليم كردى است كه 

معرف صنعت و هنر اين قوم است.
جنس اين المان از فايبرگلاس بوده كه تمام ظرايف لباس 

كردى و پوشش آن در اين المان رعايت شده است.

 چــرا آموزش و پــرورش در مورد هزينه ســرويس هاى 
مدارس نظارت ندارد امسال من فاصله 2كيلومترى را 481 
هزار تومان بايد بدهم ولى سال پيش 270 هزار تومان. مگر 

فاصله اش كش آمده چرا نظارتى نيست؟

915...4249

 ما معنى اقتصاد مقاومتى را هم فهميديم! پرسنل ادارى 
ســازمان پارك ها در مشهد با بودجه طرح درختكارى براى 
خودشان بريز و بپاش دارند ولى كارگر بيچاره در همان اداره 
بايــد صبحانه و ناهار از خانه بيــاورد و تمام بار روى دوش 

آنهاست! همش حرف مى زنيم ولى عمل نه.

935...5648

 آقاى استاندار پس از ثبت نام در مسكن مهر در گلبهار به 
اميد خانه دار شــدن دار و ندارمان را فروختيم و اكنون وارد 
هشتمين سال شديم چرا كسى پاسخگو نيست، تا كى بايد 

بلاتكليف و سرگردان  باشيم چرا رسيدگى نمى كنيد؟

915...5825

 چرا جمعه ها هميشه سرويس دهى سازمان اتوبوسرانى 
مشهد به حالت نيمه تعطيل در مى آيد؟

936...4951

 فكرى براى ماشين هاى فرسوده حمل سيمان بكنيد چون بى 
نهايت دودزا هستند بيشترين آلودگى شهر مشهد از اتوبوس ها و 
كاميون هاى فرسوده است از مسؤولان خواهشمنديم فكر اساسى 

بينديشيد تا هواى نسبتاً پاكى داشته باشيم.

939...8541

  نيــروى انتظامى فكرى به حال امنيــت انتهاى خيابان دكتر 
بهشتى بكند شب ها يا خودرو سرقت مى شود يا لوازم داخل خودرو!

935...18956

  هر جا ســاختمانى ساخته مى شــود پلمب هم صورت 
مى گيرد ظاهراً شــعار شــهردارى خلاف كــن جريمه بده 
مى باشــد. بايد اول پيشــگيرى از تخلف صورت بگيرد بعد 
جريمه. بى احترامــى به قانون عاقبت خوشــايندى ندارد. 
متأسفانه در قوانين راهنمايى و رانندگى هم اين چنين است. 
كار به جايى رسيده كه رانندگان توقف پشت چراغ قرمز را 

به زور انجام مى دهند.

915...6354

 تعزيرات نيشابور مگر به خواب رفته است كه هر ماشينى 
به قدمــگاه مى رود، بايد 2 هزار تومان پول زور بدهد، بدون 
اينكه پاركينگى وجود داشــته باشد، آيا رسم مهمان نوازى 

همين است مسؤولان!

0915...3304

بخشدار كوهسرخ در گفت و گو با قدس خواستار شد 
  استقرار ايستگاه هاى آتش نشانى

 در روستاها

رضاطلبى: بخشــدار كوهســرخ گفت: ايجاد و تجهيز 
ايستگاه هاى آتش نشانى روستايى براى مديريت و مقابله 

با آتش سوزى امرى حياتى است.
 رضــا رمضانى در گفت وگو با خبرنــگار ما افزود: خطر 
در مناطق روســتايى بســيار بيشــتر از مناطق شهرى 
اســت وقتى يك آتش سوزى در يك انبار، منزل و ديگر 
قســمت هاى يك روستا رخ مى دهد، به علت وجود مواد 
اوليه به مقدار زياد در نزديكى هم و سرعت سرايت آتش، 
به سرعت تمام بخش هاى ديگر تحت تأثير قرارمى گيرد 
و اگر آتش به سرعت كنترل نشود، منزل، انبار نگهدارى 
علوفه، محل نگهدارى احشام چندين همسايه در معرض 

خطر سرايت آتش قرار مى گيرد.
وى تصريح كرد: بخش كوهسرخ  با گستردگى جغرافيايى 
بسيار زياد وروســتاهاى متعدد در شرايط  كنونى فقط 
داراى يك ايستگاه آتش نشانى در شهر ريوش مى باشد 
و دو ايستگاه آتش نشانى در  روستاهاى طرق و ايور نيز 
ســاختمان فيزيكى آنها تكميل شده است اما تجهيز و 
بهــره بردارى آنها منوط به اختصاص اعتبار از دفتر امور 

روستايى استان است .
رمضانــى اظهــار داشــت: اين اعتبــار براى ايســتگاه 
آتش نشــانى ايور از ســوى دفتر امور روستايى استان 
اختصاص يافته است كه با خريد تجهيزات آن به زودى 
بــه بهره بردارى خواهد رســيد ودر مرحله بعدى نيز با 
اختصاص اعتبار، ايستگاه طرق   به بهره بردارى خواهد 
رســيد و يك ايستگاه نيز در روســتاى اوندر در مرحله 
طراحى و جانمايى بوده  و احداث ســاختمان آن نيز به 

زودى شروع خواهد شد.
وى بابيــان اين مطلب كه طبــق قانون پرداخت حقوق 
ودستمزد  نيروى انسانى  ايستگاه ها به عهده روستاهاى 
تحت پوشش اين ايستگاه ها گذاشته شده است ، افزود: 
طى مكاتبه با دفترامور روســتايى اســتان درخواســت 
كرده ايم كه منطقه كوهســرخ كه داراى قشــر محروم 
ومستضعف مى باشد را ازاين قانون مستثنى كرده و براى 

آن چاره انديشى نمايند.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسؤولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.

رضاطلبى: بخشــدار كوهســرخ گفت: ايجاد و تجهيز 

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.


	page 1mihan
	page 2 Mihan
	page 3 Mihan
	page 4 Mihan

